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Preminula još 1 osoba, pozitivne 34 

Prema poslednjim informacijama, u Srbiji je od kovida 19 preminula još 1 osoba. Koronavirus je 
potvrđen kod još 34 osobe. 

U poslednja 24 sata testirano je 2.488 ljudi, a virus je registrovan kod 34 osobe. 

Kovid 19 odneo je još 1 život, a od početka epidemije u Srbiji je preminulo 239 ljudi. 

Hospitalizovano je 657 ljudi, od čega je 12 pacijenata na respiratorima. Izlečeno je 5.920 osoba.  

Mađarska je otvorila granice za državljane Srbije koji danas od 10 sati mogu da uđu u Mađarsku bez 
testa na kovid 19 i četrnaestodnevnog karantina u susednoj zemlji, na svih devet graničnih prelaza. 

Premijerka Ana Brnabić izjavila je da se planira uvođenje brzih testova na antitela i da će taj test 
građani najverovatnije plaćati oko 1.000 ili 1.200 dinara. 

Kompanija "Jura" više nije lokalno žarište koronavirusa. Od gotovo 2.600 testiranih radnika 42 su 
pozitivna. Većina nije imala nikakve simptome ili je imala lakšu kliničku sliku. 

U turskoj fabrici tekstila "Kajzen" pozitivna su još dva radnika, tako da je sada ukupan broj 25. Prvi slučaj 
zaraze potvrđen je i u fabrici PKC. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3145/zivot-u-vreme-pandemije/3964699/madjarska-srbija-granica-ulazak-drzavljani-srbije-test-karantin.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3145/zivot-u-vreme-pandemije/3964737/test-antitela-koronavirus-srbija-cena.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/3964597/jura-koronavirus-leskovac-opsta-bolnica.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/3964955/smederevo-koronavirus-kajzen-pkc-zaraza.html


 
 

 

 

"Tvrdnja da će vakcina za koronu postojati do kraja leta – domen naučne fantastike" 

Ruski stručnjaci najavljuju da će do kraja leta imati gotovu vakcinu protiv koronavirusa i to je vest koja je 
kao senzacija odjeknula u svetu i dala nadu u ovim danima kada se 7 milijardi ljudi i dalje bori protiv 
koronavirusa. Docent doktor Ana Banko sa Instituta za mikrobiologiju i imunologiju Medicinskog 
fakulteta u Beogradu kaže za RTS da za razvoj vakcine treba mnogo više vremena. 

Ana Banko je, gostujući u Jutarnjem programu RTS-a, smatra da navodi da će vakcina za koronavirus biti 
gotova pre kraja leta za naučnu zajednicu spadaju u domen naučne fantastike.  

"Postoji veliki vremenski pritisak da se vakcina sintetiše, ali potrebno je više godina pa i decenija za 
razvoj vakcine, a taj put nije na kraju uvek potpuno uspešan", smatra naučnica sa Instituta za 
mikrobiologiju i imunologiju Medicinskog fakulteta. 

Objašnjava i koja je to idealna vakcina. 

"To je ona koja je 100 odsto efikasna, imitira prirodan put infekcije, sprečava teže forme bolesti, ali i ne 
samo to, već i da dođemo u kontakt sa virusom. Idealna je ona koja je jeftina, ali pre svega bezbedna", 
napominje Banko. 

Nekoliko etapa kliničkog ispitivanja vakcine  

Principi vakcinacije su jednostavni, kaže, ali je njihova praktična primena dosta kompleksna. 

"Proizvodnja vakcine ima nekoliko etapa. Postoje tri kliničke faze, prva je ona kada 20–80 zdravih 
ispitanika primaju prvu seriju vakcina. U drugoj fazi se povećava broj ispitanika, ali se kategoriziju prema 
polu i nekim karakteristikama poput onih za koje vidimo da sada teže obolevaju. U trećoj fazi vakcinu 



 
 

prima na desetine hiljada ljudi, gde se ispituju dugoročni neželjni efekti, a to je nemoguće utvrditi za par 
meseci", navodi naučnica sa Medicinskog fakulteta.  

Nakon ispitivanja ovih faza, sledi logistika. 

"Jako je teško da se vakcina proizvede od trenutka kad bude spremna za proizvodnju. Ako bude trebalo 
da se ova vakcina dâ u dve doze, tzv. buster doza, biće neophodno najmanje 16 milijardi vakcina i to 
neće moći da se podnese tako brzo i u jednom mestu za proizvodnju. Tu logistiku firme sada pokušavaju 
da unapred pokriju, kako bi sve bili omogućeno kad bude gotovo", ističe Banko. 

"Početkom 2021. vakcina samo za hitne slučajeve"  

Prema njenim rečima, potreban je dug vremenski period da vakcina dođe na svaki deo planete. 

Banko ukazuje da se svi nadaju da će početkom 2021. postojati vakcina samo za hitne slučajeve, teže 
obolele, rizične grupe. 

"Ako pogledate unazad, najbrže je stvorena vakcina protiv zauški, za četiri godine. Što znači da će ovo 
biti najbrže napravljena vakcina u istoriji od 18. veka kada je uvedena vakcinacija", ukazuje naučnica sa 
Instituta za mikrobiologiju i imunologiju Medicinskog fakulteta. 

Gde je najveći kolektivni imunitet  

Govoreći o promenama na SARS-KoV-2 virusu, Banko je rekla da su istraživanja koja se bave genetičkim 
materijalom virusa ustanovili da postoji određeni stepen mutacije, što je prirodan tok njegovo razvića. 

"Ne možemo svaku promenu nazvati klinički značajnim mutantom. Ovaj virus sporije mutira od izazivača 
gripa. Mi još nemamo tipove virusa koji su vezani za stepen oboljevanja", ukazuje naučnica. 

Objašnjava da je stepen kolektivnog imuniteta najveći u gradovima. 

"U Španiji je između četiri i pet odsto, do 19 odsto u Njujorku. Prema tim istraživanjima, kod nas možda 
neće biti iznad 10 odsto, što je daleko od kolektivnog imuniteta", napominje Ana Banko. 

Ukazala je da nije do kraja poznato kako naš imuni sistem reaguje na virus. 

"Studije različito govore. Izazivači prehlade i gripa ostavljaju imunitet dve godine. Prema tom modelu i 
studiji iz Oksforda, oni koji su se oporavili od kovida, imaju dosta antitela mesec dana, a posle se 
smanjuje. To pokazuje da je moguće da nemamo dug imunitet", navodi naučnica sa Instituta za 
mikrobiologiju i imunologiju Medicinskog fakulteta. 

Banko ukazuje da može da se desi da lek za koronavirus dobijemo pre vakcine. 

Ističe da pojam "sezonska bolest" ne treba da nas plaši, jer takvih bolesti ima mnogo. 



 
 

 

 

Umor, žeđ, nemogućnost da se napusti crvena zona – priča kraljevačkih lekara o borbi sa 
koronavirusom 

Sa slabljenjem epidemije, medicinsko osoblje koje je lečilo obolele od kovida 19 dobija više nego 
zasluženu priliku za predah. 

Na prvoj liniji borbe protiv kovida 19 petoro kraljevačkih anesteziologa pridružilo se kolegama u 
kragujevačkom kliničkom centru i bolnici Dragiša Mišović. Međusobna podrška olakšala im je sate 
provedene u skafanderima pored najteže obolelih pacijenata. 

"Bili smo jako umorni kad smo se vratili otuda. Konkretno ja nisam mogla vode da se napijem. Znači 
umorni smo, videli smo kako izgleda raditi u tim otežanim uslovima, i moram da naglasim, bez obzira na 
sve mašine, aparaturu, ljudski faktor je nezamenljiv", kaže Tatjana Petrović, anesteziolog u Opštoj bolnici 
"Studenica" u Kraljevu. 

Tri kraljevačka lekara sa infektivnog odeljenja zbrinjavala su pacijente na Infektivnoj klinici u Beogradu. 
Doktorka Zorica Kostić je krajem marta i početkom aprila bila deo prijemne službe kada se tamo dnevno 
pregledalo i do 300 pacijenata. 

"To je bilo vreme kad su bile jako teške kliničke slike gde su praktično pacijenti dolazili već u fazi kada su 
morali da se priključe na veštačku ventilaciju. To su bile teške forme, o virusu se jako malo znalo i nije 
bilo svejedno ni njima, a ni nama", priča dr Zorica Kostić, infektolog u Opštoj bolnici "Studenica" u 
Kraljevu. 

U lečenju pacijenata u Kragujevcu pomoglo je i 11 sestara i tehničara. 



 
 

"Minimum četiri sata niko nije mogao da napusti taj prostor, tu crvenu zonu gde smo radili. Da l’ ste 
žedni, da l’ ste gladni, da li imate potrebu u ve-ce da idete, nije bilo mogućnosti da se izađe", ispričao je 
Aleksandar Arsić, medicinski tehničar u Opštoj bolnici "Studenica" u Kraljevu. 

Milenko Miljković, medicinski tehničar u toj bolnici kaže da je to neko novo iskustvo, zaista u ovoj 
vanrednoj situaciji, ali u svakom slučaju je pozitivno, dobro su, negativni, ali iskustvo je pozitivno. 

A to iskustvo sada mogu da podele sa kolegama u matičnoj bolnici. 

"Jako je bitno da niko od ovih ljudi, zaposlenih nije rekao ne, jako je bitno da smo imali i dobrovoljaca. 
To je jedna kolegijalnost jer i nama kada je trebala pomoć i nama su Kragujevčani pomagali", istakao je 
dr Zoran Mrvić, direktor Opšte bolnice "Studenica" u Kraljevu. 

Veliki doprinos u borbi protiv epidemije dali su i ostali zaposleni koji su u Kraljevu zbrinjavali pacijente i 
uspeli da spreče da infekcija uđe u bolnicu. 

 

 

"PRESTRAVLJENA SAM, SADA NAS ZOVU DA SE VRATIMO NA INFEKTIVNO ODELJENJE" U Zaječaru 15 
pozitivnih na korona virus POSLATO KUĆAMA 

U Zaječaru 15 zaraženih, kojima je rezultat testiranja na koronu saopšten tokom vikenda, poslato je 
kućama umesto da budu zadržani u nekoj kovid bolnici, kako bi trebalo po proceduri.  

I dalje važi odluka od 7. aprila da svi oboleli moraju da idu u bolnice i da nema kućnog lečenja, bez obzira 
na to što neko i nema simptome, a što je pre nekoliko dana potvrdila i prof. dr Darija Kisić Tepavčević. 



 
 

Zaraženi Zaječarci su, prema saznanjima "Kurira", među njih 36 koji nemaju simptome Kovida 19, a koji 
su testirani jer je trebalo da se prvi put posle ukidanja vanrednog stanja vrate na posao u zaječarskim 
javnim ustanovama. Pošto je tim povodom izbio skandal, juče su oboleli pozvani iz Zdravstvenog centra 
(ZC) u Zaječaru da se spreme za odlazak u bolnicu, te da po njih šalju vozila. 

- Prestravljena sam! Usmeno nam je za vikend rečeno da smo pozitivni i pušteni smo kućama. Sada nas 
zovu da se vratimo na infektivno odeljenje ZC, gde leže teški kovid pacijenti i oni koji boluju od drugih 
infektivnih bolesti. Nemam nijedan simptom, a još nisam ni zvanično dobila rezultate testiranja. Moji 
ukućani su negativni, kao i cela šira porodica - rekla je za Dijana Stanić (34).  

Ona je navela i da je za vikend pitala načelnika infektivnog odeljenja, može li, pošto ima uslova za to, da 
se skroz izoluje od svojih članova porodice: "Rekao mi je da nema potrebe, samo je neophodno da nosim 
masku i rukavice. Ovo je igranje sa nama. Niko od nas ne želi da se vrati na infektivno odeljenje. Direktor 
ZC u Zaječaru je kazao da tokom vikenda nije bio tu, a da je sve saznao juče ujutru, kao i da tih 15 
pozitivnih moraju u bolnicu. Dvoje iz te ekipe hospitalizovano je u Beogradu. Svi pozitivni su pregledani, 
urađeni su im snimak pluća i laboratorija, ništa tu nije bilo usmeno. Čekam da vidim šta se to desilo za 
vikend". 

Gradonačelnik Zaječara Boško Ničić je rekao "Kuriru" da ne želi da se meša: "Ne želim da se mešam u 
odluku struke da se ti ljudi posle dobijanja pozitivnih rezultata puste kućama. Nisam lekar, infektolog, 
virusolog, već ekonomista. Jesam na čelu kriznog štaba, ali nije u mom domenu da donosim medicinske 
odluke". 

 

 

SRBIJO, GLEDAJ LICA LEKARA HEROJA Korona je odnela više od 200 života, a najvišu cenu su platili oni 
koji su SVOJ ŽIVOT STAVILI ISPRED TUĐIH 

U našoj zemlji je tokom epidemije Covid-19 preminulo devet članova Lekarske komore Srbije. Većina njih 
bila je na prvoj liniji fronta u borbi protiv te opasne bolesti. 



 
 

U želji da ne budu zaboravljeni i da im na neki način odaju počast, nadležni Lekarske komore Srbije 
posvetili su im posebnu stranicu - In memoriam, na svom sajtu lks.org.rs. 

Direktor Lekarske komore Srbije dr Milan Dinić kaže za "Blic" da su zdravstveni radnici uvek na prvoj liniji 
odbrane kad god se dogode ovakve situacije kao što je izbijanje pandemije Covid-19, koja je pogodila 
ceo svet. 

- Brinući o zaraženim pacijentima, zdravstveni radnici izlažu sebe iscrpljujućem radu i riziku od infekcije i 
iako je to nešto na šta smo svi mi lekari spremni u svakom trenutku, jer smo se za to školovali i to je 
sastavni deo našeg posla, izuzetno nas pogađa svaka žrtva među našim kolegama - priča nam dr Dinić. 

Prema njegovim rečima, ono što je pozitivno izašlo iz ovog izuzetno teškog perioda kroz koji smo prošli u 
poslednja dva meseca je činjenica da se kod građana vratilo poverenje u zdravstveni sistem. 

- To poverenje je zbog svih nedaća koje su nas kao društvo zadesile poslednjih decenija bilo dosta 
poljuljano. Pored lekara i medicinskih sestara koji funkcionišu uvek kao tim, za vraćanje poverenja u 
zdravstveni sistem zaslužni su i svi drugi zaposleni u zdravstvenim ustanovama i Lekarska komora Srbije 
je izuzetno ponosna na trud i doprinos koji su, svako u svom domenu rada, uložili svi ljudi angažovani u 
zdravstvu - ističe naš sagovornik. 

Budući da smo svedoci da se mnogi građani ne pridržavaju preporučenih mera zaštite od virusa, dr Dinić 
kaže da je bilo očekivano da će ljudi nakon gotovo dva meseca vanrednog stanja od trenutka njegovog 
ukidanja početi da se naglo opuštaju. 

- Lekarska komora Srbije apeluje na građane da i dalje preduzimaju osnovne mere zaštite od infekcije 
virusom jer iako je došlo do popuštanja mera, nismo stigli do kraja epidemije. Iz iskustva koje smo stekli 
tokom ova dva meseca svi treba da izvučemo pouke koje nam mogu biti od koristi u budućnosti - 
poručuje dr Dinić. 

Dr Dragan Marković (62) 

Prof. dr Dragan Marković, vaskularni hirurg, preminuo je 16. aprila u Beogradu. 

Bio je profesor na Medicinskom fakultetu u Beogradu na katedri hirurgije, a radio je kao načelnik 
ambulantno-polikliničkog odeljenja sa kabinetom za ultrasonografsku dijagnostiku KCS. 

Dr Miodrag Lazić (65) 

Direktor niškog Urgentnog centra, hirurg dr Miodrag Lazić preminuo je 14. aprila u Nišu. Bio je srpski 
primarijus, hirurg i književnik. 

Bio je i ratni hirurg dobrovoljac, za šta ga je patrijarh srpski Pavle odlikovao ordenom Svetog Save, a 
pokrenuta je i inicijativa da Klinički centar Niš ponese njegovo ime. 

Dr Vojkan Šuluburić (59) 

Dr Vojkan Šuluburić, specijalista ortopedije i traumatologije iz Čačka, preminuo je 10. aprila u Beogradu. 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/srbiju-je-jutros-potresla-smrt-jos-jednog-velikog-lekara-a-kolege-su-neutesne-strasno/s8d9sej
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/doktor-miodrag-lazic-izgubio-bitku-sa-korona-virusom/ylpnc5j


 
 

Od 2000. godine radio je u službi za ortopediju i traumatologiju Opšte bolnice u Čačku, a od 2014. do 
2018. godine bio je načelnik službe. Usavršavao se na prestižnim ustanovama u zemlji i svetu. 

Dr Dušanka Živković (62) 

Dr Dušanka Živković, bivša načelnica Infektivnog odeljenja leskovačke bolnice, preminula je 13. aprila u 
Beogradu.  

Iako je ispunila uslove za penziju, nije želela da napusti svoje kolege tokom borbe sa opasnim virusom, 
tako je od njenih kolega potekla inicijativa da tamošnji zdravstveni centar ponese njeno ime. 

Dr Goran Ivanković (56) 

Dr Goran Ivanković (56), šef urologije u Opštoj bolnici u Ćupriji, preminuo je 31. marta u tom gradu. 

Ovaj vrhunski stručnjak i humanista ostaće upamćen po njegovim naporima za povećanje nataliteta u 
našoj zemlji i brojnim apelima da se u Srbiji rađa što više dece. 

Dr Biljana Natić Ljumović (59) 

Dr Biljana Natić Ljumović (59), specijalista ginekologije sa akušerstvom u Domu zdravlja u Nišu, 
preminula je 24. marta. 

Godinama je radila u Opštoj bolnici "Dr Aleksa Savić" u Prokuplju, gde je bila i predavač ginekologije i 
akušerstva u Srednjoj medicinskoj školi. 

Dr Miroslav Vasić (58) 

Dr Miroslav Vasić, specijalista interne medicine iz Varvarina, preminuo je 7. aprila. 

Ovaj poznati doktor medicinski fakultet je završio u Nišu, a pre osnivanja svoje ordinacije u Varvarinu 
godinama je radio u Domu zdravlja "Dr Vlastimir Gogić". 

Još dve lekarske žrtve 

Iako više nisu bili aktivni u medicinskoj službi, od Covid-19 stradali su i dr Snežana Veljković i dr 
Aleksandar Janačković. 

Prof. dr Snežana Veljković preminula je 29. aprila u Beogradu od posledica infekcije virusom korona. 

Prof. dr Veljković rođena je u Nišu, a studije medicine završila je na Medicinskom fakultetu u Beogradu. 
Po završetku studija radila je u Institutu za sudsku medicinu Medicinskog fakulteta u Beogradu.  

Dr Aleksandar Janačković, specijalista interne medicine, subspecijalista kardiologije iz Niša, preminuo je 
16. aprila od posledica infekcije virusom korona. 



 
 

 

 

Zatvara se privremena bolnica na Novosadskom sajmu, do petka iz kovid sistema izlazi i KBC Zvezdara 

Privremena bolnica na Novosadskom sajmu se zatvara, a do petka iz kovid sistema izlazi i KBC Zvezdara, 
odlučeno je danas na sastanku ministra zdravlja Zlatibora Lončara sa direktorima kovid bolnica. 

Iz kovid sistema već su izašli Institut za ortopedsko-hirurške bolesti Banjica i i nova zgrada KC Niš koji su 
dezinfikovani, zaposleni testirani i počeli su danas da primaju prve pacijente. 

Ortopedija Banjica od danas radi operacije onkoloških pacijenata i hitna stanja - prelome, a od sledeće 
nedelje počeće da operišu pacijente sa liste čekanja. 

"Opšta bolnica u Pančevu od četvrtka kreće da radi u punom kapacitetu. Do petka će biti ispražnjena i 
Gradska bolnica, nakon toga sledi dezinfekcija, testiranje zaposlenih i vraćanje u normalan režim rada", 
rekao je Lončar novinarima nakon sastanka. 

Doneta je i odluka da se zatvori privremena bolnica na Novosadskom sajmu i u naredna dva dana 
pacijenti koji su negativni na virus korona biće otpušteni kući, ostali rasporedjeni u druge ustanove. 

Privremena bolnica na Sajmu u Beogradu radi uz novu organizaciju 

Privremena bolnica na Sajmu u Beogradu nastavlja sa radom. Trenutno imaju 89 pacijenata, od toga 45 
zaraženih je stiglo iz Smedereva. 

"Privremena bolnica na Sajmu u Beogradu još ne može da se zatvori, nastaviće da radi. Napravićemo 
novu organizaciju, pošto će neki zdravstveni radnici koji su radili na Sajmu morati da se vrate u svoje 
matične kuće - domove zdravlja, institute", naveo je ministar. 



 
 

Novi "džepovi" u kojima je registrovano više obolelih od virusa korona su Vranje, Leskovac, Zaječar i 
Smederevo. 

Epidemiolozi Medicinskog fakulteta uradili su još jedan proračun po kome se očekuje da krajem juna 
bude registrovan poslednji slučaj virusa korona. 

Prof. Tatjana Pekmezović sa Medicinskog fakulteta kaže da je prethodnih dana bilo više zaraženih, ali da 
to ne menja sliku i da se poslednji registrovan zaražen slučaj očekuje 25-25. juna. 

 

 

Kisić Tepavčević: Epidemija se stišava, testira se manje građana 

BEOGRAD - Zamenica direktora Instituta "Batut" Darija Kisić Tepavčević izjavila je danas da se na korona 
virus testira manje građana nego do sada jer je manje osoba koje imaju indikacije za testiranje. 

Kisić Tepvačević je istakla da je aktivnost korona virusa u populaciji Srbije smanjena i navela da za to 
postoji nekoliko glavnih pokazatelja, od kojih je jedan i manji broj osoba sa indikacijama za testiranje. 

Ona je objasnila da je procenat pozitivnosti u odnosu na broj testiranih i tokom vanrednog stanja bio 
jedan od značajnih pokazatelja. 

"Mi smo poslednjih dana manji broj ljudi testirali na dnevnom nivou ne zato što nemamo testova nego je 
manje osoba koje imaju indikacija za testiranje. I najzad, od tog malog broja potvrđenih slučajeva, dve 
trećine nema nikakve simptome infekcije", kazala je epidemiološkinja za RTS. 



 
 

Govoreći o situaciji u radnim kolektivima u kojima je trenutno virus najizraženiji, u Leskovcu, Vranju i 
Zaječaru, Kisić Tepavčević je rekla da se vidi kako se brzo i jednostavno proširi virus ukoliko uđe u 
zatvoreni prostor, a prisutni se ne pridržavaju mera. 

"Ono što je opet dobro je da dve trećine nije imalo znakove infekcije", istakla je Kisić Tepavčević i dodala 
da se ne smeju ispuštati iz vida mere opreza. 

Ipak, kako je kazala, na vreme se odreagovalo u sva tri mesta, ta žarišta su ugašena i nije došlo do širenja 
na dalju populaciju. 

Kisić Tepavčević je rekla da se život, zdravstveni sistem vraća u normalu, ali da nije sve prepušteno 
slučaju jer, kako kaže, postoji zdravstveni nadzor. 

"Ali, najbitnije je da nijedna mera ne može da bude važnija i efikasnija od naše lične procene rizika i 
sprovođenja svih traženih mera - držanja na bezbednoj udaljenosti, redovnog pranja ruku, kao i nošenja 
maski u zatvorenim prostorima", zaključila je Kisić Tepavčević. 

 

 

SZO suspendovala testiranje leka za hidroksiklorokina kod pacijenata sa Covid 19 

Svetska zdravstvena organizacija suspendovala je testiranje leka za malariju hidroksiklorokina kod 
pacijenata sa Kovidom-19 zbog strahovanja za njihovu bezbednost, objavio je generalni direktor SZO, 
Tedros Adhanom Gebrejesus. 

Predsednik Donald Tramp i drugi zvaničnici često su pominjali hidroksiklorokin kao mogući lek za bolest 
koju izaziva novi koronavirus, a američki predsednik izjavio je da uzima taj lek kao prevenciju od 
infekcije, podseća Glas Amerike. 



 
 

„Izvršna grupa je primenila privremenu pauzu u korišćenju hidroksiklorokina u kliničkim ispitivanjima u 
okviru projekta „Solidarnost“, dok se ne analiziraju podaci o bezbednosti leka“, izjavio je Tedros na 
onlajn brifingu. 

On je dodao da se drugi testovi u okviru „Solidranosti“ – velike međunarodne inicijative za sprovođenje 
kliničih proba mogućih lekova za virus – nastavljaju. 

SZO je prethodno preporučila da se hidroksiklorokin ne koristi za lečenje ili sprečavanje infekcije korona 
virusom, osim u okviru kliničkih proba. 
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